
KUUMA:n käsittely MAL-prosessin kehittämisestä syksyllä 2024

KUUMA-seutu liikelaitoksen johtokunta 7.11.2024 § 38
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KUUMA-komissio 10.10.2024 § 4

KUUMA-seutu liikelaitoksen johtokunta 16.10.2024 § 31

MAL-suunnitteluprosessi ja siihen liittyvä päätöksentekorakenne ovat vuosien saatossa muotoutuneet
monimutkaisisiksi. Pääkaupunkiseudun kaupunkien antamissa lausunnoissa MAL 2023-
suunnitelmaan on todettu, että olisi syytä tehdä kattava arviointi siitä, miten Helsingin seudulla olisi
jatkossa perusteltua
tehdä seudullista maankäytön, asumisen ja liikenteen yhteissuunnittelua. Arvioinnin tarve liittyy sekä
suunnittelun sisältöön että siihen, millainen organisoituminen ja prosessi palvelisi tarkoitusta
parhaiten.

Pääkaupunkiseudun kaupungit ovat osaltaan arvioineet asiaa kevään 2024 aikana ja arvioinnin
pohjalta pääkaupunkiseudun kaupunginjohtajat ehdottavat, että MAL-suunnitelman ja
suunnitteluprosessin roolia kirkastetaan, MAL-suunnitteluprosessia kevennetään ja suunnitelmasta
tehdään nykyistä fokusoidumpi ja lyhyempi. Lisäksi ehdotetaan, että suunnittelun ja MAL-
suunnitelman ajoitusta muutetaan, tehostetaan HSL:n ohjausta ja yksinkertaistetaan
suunnitteluprosessiin liittyvää päätöksentekoa. Näiden tavoitteiden toteuttamiseksi
pääkaupunkiseudun kaupunginjohtajat ehdottavat toteutettavaksi konkreettisia muutoksia.

MAL-prosessin päätöksenteon uudistaminen edellyttää koko seudun yhteistä keskustelua ja KUUMA-
seudun näkökulmien huomioon ottamista. KUUMA-seutu työstää oman ehdotuksensa MAL-prosessin
kehittämiseksi. Helsingin seudun kuntajohtajakokouksessa valmisteltava yhteinen ehdotus MAL-
suunnitteluprosessin kehittämiseksi viedään käsiteltäväksi Helsingin seudun yhteistyökokoukseen.

Yhteistyöjohtaja Tarmo Aarnio ja liikennesuunnittelija Henrik Helenius esittelevät asian.

Päätösehdotus: KUUMA-seutu liikelaitoksen johtokunta päättää merkitä asian ja asiasta käydyn
keskustelun tiedoksi.

Käsittely: Johtokunta kävi aiheesta keskustelun ja totesi, että se ei ole vielä valmis ottamaan kantaa
MAL-prosessin uudistamiseen. Asian valmistelu vaatii lisäaikaa.

Päätös: KUUMA-seutu liikelaitoksen johtokunta päätti esityksen mukaisesti. Lisäksi johtokunta päätti,
ettei KUUMA-seudulla ole tällä hetkellä valmiutta antaa omaa ehdotustaan MAL-prosessin
kehittämisestä.

KUUMA-seutu liikelaitoksen johtokunta 7.11.2024 § 38

MAL-suunnitteluprosessista on jatkettu keskusteluja Helsingin seudun kuntajohtajakokouksen
sihteeristössä 29.10.2024 sekä KUUMA-komissiossa 30.10.2024.



Yhteistyöjohtaja Tarmo Aarnio selostaa asiaa.

Päätösehdotus: KUUMA-seutu liikelaitoksen johtokunta käy asiasta keskustelun ja evästää
jatkovalmistelua.

Päätös: KUUMA-seutu liikelaitoksen johtokunta merkitsi yhteistyöjohtaja Tarmo Aarnion esityksen ja
aiheesta käydyn keskustelun tiedoksi. Lisäksi johtokunta päätti, että KUUMA-seudun kuntajohtajat
tuovat asian kunnanhallitustensa keskusteltavaksi joulukuun 2024 alkuun mennessä.


